

Services. From *Theratronics International Limited*: Peter Habgood, General Manager, Quality Assurance.

The Committee resumed consideration of its Order of Reference of Monday, June 26, 1989 relating to Bill C-13, An Act to authorize the divestiture of Nordion International Inc. and Theratronics International Limited. (See *Minutes of Proceedings, Tuesday, October 3, 1989, Issue No 1.*)

The Chairman called Clause 2

The Minister made an opening statement and, with the witnesses, answered questions.

The Minister and the witnesses withdrew.

Debate resumed on the motion of Len Hopkins of October 3, 1989, which is as follows:

“—That the Sub-committee on Agenda and Procedure be composed of five (5) members including a member of the Official Opposition, the Chairman and in the absence of the Chairman, the person designated to be Chairman of the Committee.”

#### STATEMENT BY THE CHAIRMAN

At the Organization meeting of October 3, 1989, this Committee by unanimous consent postponed consideration of a motion proposed by the Honourable Member for Renfrew-Nipissing-Pembroke (Mr. Hopkins),

“—That the Sub-committee on Agenda and Procedure be composed of five (5) members including a member of the Official Opposition, the Chairman and in the absence of the Chairman, the person designated to be Chairman of the Committee.”

This motion relates to the establishment of a Sub-committee on Agenda and Procedure as provided in Standing Order 113(6). For the benefit of the Members, I shall read the Standing Order 113:

“Any legislative committee may delegate to a subcommittee on agenda and procedure, its power to schedule meetings of the committee and to call for persons to appear before the committee or for papers and records to be presented to the committee in relation to the bill before the committee, provided that the committee shall retain the power to approve such arrangements.”

The Members are well aware of the debate that ensued on the composition of the Sub-committee and Agenda and Procedure. At that time, I stated that I shall seek advise on this matter. Since then I have looked at the past practice followed by several legislative committees. They fall into three categories:

1. Some legislative committees did not appoint a sub-committee because of a reduction of its membership to seven (7). They planned their future business in a public sitting or *in camera*.
2. Other legislative committees decided to appoint a sub-committee with a composition of five (5) members or four (4) members including the Chairman and in

*De Theratronics International Limitée*: Peter Habgood, gérant général, Assurance de la qualité.

Le Comité poursuit les travaux prévus à son ordre de renvoi du lundi 26 juin 1989, soit l'étude du projet de loi C-13, Loi portant autorisation de l'aliénation de Nordion International Inc. et de Theratronics International Limitée. (Voir les *Procès-verbaux et témoignages du mardi, 3 octobre 1989, fascicule n° 1.*)

Le président met en délibération l'article 2.

Le ministre fait un exposé préliminaire et, avec les témoins, répond aux questions.

Le ministre et les témoins se retirent.

Le débat reprend de la motion de Len Hopkins, en date du 3 octobre 1989, dont la teneur suit:

«—Que le Sous-comité du programme et de la procédure soit formé de cinq (5) membres dont un membre de l'Opposition officielle, le président ou, en son absence, la personne désignée pour le remplacer.»

#### DÉCLARATION DU PRÉSIDENT

Lors de la séance d'organisation du 3 octobre 1989, par consentement unanime, le Comité a convenu de reporter l'étude d'une motion proposée par le député de Renfrew-Nipissing-Pembroke (M. Hopkins), soit

«—Que le Sous-comité du programme et de la procédure soit formé de cinq (5) membres dont un membre de l'Opposition officielle, le président ou, en son absence, la personne désignée pour le remplacer.»

Cette motion pourvoit à la création du Sous-comité du programme et de la procédure en application du paragraphe 113(6) du Règlement. Pour l'information des députés, voici la teneur du paragraphe 113(6):

«Un comité législatif peut déléguer à un sous-comité du programme et de la procédure son pouvoir d'organiser des séances du comité, de convoquer des personnes à comparaître devant le comité ou d'exiger la production de documents et de dossiers à présenter au comité au sujet du projet de loi dont le comité est saisi. Le comité conserve toutefois le pouvoir d'approuver les arrangements en question.»

Les députés se souviennent du débat qui a porté sur la composition du Sous-comité du programme et de la procédure. A ce moment-là, j'ai dit que je demanderais conseil à ce sujet. J'ai donc examiné la procédure suivie par plusieurs comités législatifs et j'ai divisé ceux-ci en trois catégories:

1. Certains comités n'ont pas constitué de sous-comité parce qu'ils n'étaient que sept (7) membres. Ils ont discuté de leurs travaux futurs soit en séance publique ou à huis clos.
2. D'autres ont formé un sous-comité comportant quatre (4) ou cinq (5) membres dont le président, ou en son absence, la personne désignée pour le